
رأي گيري مخفيانه جدايي طلبان در پارلمان کاتالونيا 
لاليگا بدون بارسا ممکن يا غيرممکن؟!

بحث کنار گذاشته شدن بارسلونا از لاليگا وارد فاز جديدي شده است. 
رأي گيري استقلال در پارلمان کاتالونيا و رأي اکثريت به جدايي از اسپانيا 
گمانه زني هاي زيادي را در رسانه هاي مختلف به همراه داشته تا جايي 
که هواداران و سرمربي بارسا نسبت به آينده اين تيم در ليگ اسپانيا ابراز 
نگراني کرده اند. با وجود اين بعيد است که موضوع استقلال کاتالونيا به 
اين زودي ها به سرانجام برسد، به اين ترتيب آبي و اناري ها فعلاً مي توانند 
با تيم هاي اسپانيايي رقابت کنند و در ليگ قهرمانان اروپا حاضر باشند. 

  رأي گيري براي جدايي
رأي گيري محرمانه پارلمان کاتالونيا در ش��رايطي برگزار شد که بحث 
استقلال اين ايالات از سوي کشورهاي مختلف با مخالفت هاي زيادي 
روبه رو شده است. با اين حال پارلمان ايالات استقلال طلب رأي گيري 
خود را برگزار کرد و در نهايت 70 رأي موافق را به دس��ت آورد. در بين 
حاضران تنها 10 مخالف و دو بي طرف حضور داشتند. علاوه بر موضوعات 
سياسي مختلف که واکنش هاي متفاوتي را از سوي جناح هاي مختلف 
اسپانيا به همراه داش��ته، چالش جدايي تيم فوتبال بارسلونا به يکي از 
بحث هاي داغ ورزش اروپا تبديل ش��ده است. در صورتي که کاتالان ها 
همچنان بر مواضع سياسي خود پافش��اري کنند و دم از جدايي بزنند، 
س��ران آبي و اناري نيز بايد خود را براي بحراني جدي مهيا کنند. کنار 
گذاشته شدن از لاليگا همان اتفاقي است که احتمال رخ دادن آن وجود 
دارد و کارشناس��ان فوتبال جهان از آن به عن��وان بحران ياد مي کنند. 
اسپانيايي ها که از تفکرات جدايي طلبانه کاتالان ها ناراحت هستند در 
صورت جدي شدن ماجرا قطعاً قيد حضور بارسا در لاليگا را مي زنند و 
ترجيح مي دهند ليگ فوتبالشان را بدون يکي از بهترين تيم هاي جهان 
برگزار کنند. قطعاً تأييد استقلال کاتالونيا به ضرر بارسا تمام خواهد شد، 
اين تيم در سال هاي اخير يکي از مدعيان در تمامي رقابت هاي داخلي، 
اروپايي و بين المللي بوده است. جدايي از اسپانيا به معناي خروج از لاليگا 
و به موجب آن از دست دادن فرصت حضور در ليگ قهرمانان است. طبق 
قانون فيفا به کشورهاي عضو در اين نهاد بين المللي سهميه حضور در 
رقابت هاي اروپايي و بين المللي را مي دهد و اين کشورهاي عضو هستند 
که تيم هاي اعزامي را انتخاب مي کنند. در چنين ش��رايطي بازيکنان 
خارجي و س��تاره براي ادامه حضور در جمع آبي و اناري ها بايد يکي از 
سخت ترين تصميمات خود را بگيرند. نقش بارسا در اقتصاد اسپانيا را 
نيز نبايد فراموش کرد، سهم يک درصدي بارسا و رئال در توليد ناخالص 
سرزمين ماتادورها قابل توجه به نظر مي رسد. دومين باشگاه ثروتمند 
جهان 3 ميليارد و 250 ميليون يورو قيمت گذاري شده و با رفتن اين تيم 

از لاليگا ديگر خبري از ال کلاسيکوي معروف نخواهد بود. 
  نگراني والورده

سرمربي بارسلونا از اينکه تيمش از هفته هاي ابتدايي فصل درگير بحران 
استقلال کاتالونيا شده، ناراحت است. بارس��ا صدرنشين لاليگاست و 
براي آنکه بتواند اين روند را حفظ کند نياز به آرامش و تمرکز دارد، اما 
تحولات سياسي دامن تيم ارنستو والورده را نيز گرفته است. سرمربي 
بارسلونا در واکنش به رأي گيري اخير پارلماني و شايعه کنار گذاشتن 
اين تيم از لاليگا اظهار داش��ت: »اتفاقات سياسي يک سؤال است که 
وجود داش��ته و من قصد ندارم انکار کنم که آن را بيش��تر  از هر کس 
ديگري دنبال مي کنم، اما دوست ندارم لاليگا را بدون بارسا تصور کنم، 
زيرا من علاقه اي ندارم تنها بر اساس حدس و گمان صحبت کنم. من 
نيز نظر شخصي خودم را دارم، اما موضوع سياست است و هر پنج دقيقه 
شرايط تغيير مي کند و چيزهاي بيش��تري مي تواند امروز و فردا اتفاق 
بيفتد. ش��خصاً قصد دارم تمرکز خود را روي اتفاقات ورزشي بگذارم، 
چون مسئوليت من در بارسلونا اطمينان يافتن از برنده شدن است. ما 
نبايد فکر خودمان را مش��غول اين اتفاقات کنيم و تنها چيزي که من 

نگران آن هستم، بازي هايمان در لاليگاست.«
   بارسا مي ماند

براي آرام کردن جو به راه افتاده عليه بارسا، رئيس فدراسيون کاتالونيا 
اطمينان داد که آبي و اناري ها به کارشان در لاليگا ادامه مي دهند. اندرو 
سوبيس با تأکيد بر مواضع خود گفت: »هيچ چيز تغيير نمي کند و اين 
اتفاق )کناره گيري بارسا از لاليگا( رخ نمي دهد. قبل از هر تصميم گيري 
بايد تا ماه نوامبر منتظر باشيم و ببينيم چه اتفاقي مي افتد. ما قصد داريم 
به همکاري با فدراسيون فوتبال اسپانيا ادامه دهيم، اين فوتبال است و 
نه سياست. ما بايد از منافع بسياري از باشگاه هاي خصوصي دفاع کنيم. 
حداقل اين فصل اين طور خواهد بود. نهادهاي صالح وجود دارند و راهي 
براي حل اين مسئله پيدا مي کنند. البته در صورت لزوم احتمال وضع 

قانون جديد هم وجود دارد.«

مافياي كشتي تيم ما را خالي كرد
رقابت هاي ليگ کشتي هرچند با قهرماني 
تيم هاي آزاد و فرنگي بيمه رازي به پايان 
رس��يد، اما غيبت چند کش��تي گير در 
تيم هاي حريف بيم��ه رازي به خصوص 
در کشتي آزاد حاشيه هايي را ايجاد کرده 
و حتي کار به جايي رس��يده که محمد 
نادري، آزادکار 70 کيلوگرم تيم پايپ کاش��ان که همراه عليرضا 
کريمي و پترياشويلي نتوانست به دلايل گوناگون در فينال کشتي 
بگيرد از مافياي حاضر در ليگ خبر مي دهد و مي گويد: »چرا بايد 
براي ديدار حساس فينال به اين شکل تيم ما را خالي کنند. اين 
مافيا ليگ کشتي را نابود کرده است. مردم کشتي را مي فهمند و 
طبيعي است وقتي متوجه مي شوند که قهرماني قرار است به يک 

تيم خاص برسد به سالن نمي آيند و استقبال نمي کنند.«

انتظارش مي رفت. 
دنيا حيدري
   فوتبال

دير يا زود، نامه اي 
ب�ه  تهديدآمي�ز 
فدراسيون ايران هم مي آمد که خبر از احتمال 
حذف باش�گاه هاي ايراني داشته باشد و حالا 
پرس�پوليس و اس�تقلال تنها س�ه روز براي 
پرداخت 8 ميليارد تومان فرصت دارند تا به 
سرنوشت عربس�تان و امارات دچار نشوند.
حذف تيم هاي عربستاني و اماراتي زنگ خطري 
جدي ب��راي باش��گاه هاي بدهکار ايران��ي بود. 
باش��گاه هايي ک��ه پرونده هاي مال��ي زيادي در 
فيفا داش��تند و همين پرونده ها مي توانست بعد 
از امارات و عربس��تان، ايران را در ليست حذف 
شده هاي کنفدراسيون فوتبال آسيا از رقابت هاي 
ليگ قهرمانان آسيا قرار دهد. اتفاقي که حالا در 
شرف رخ دادن است و تنها چند روز فرصت براي 

ممانعت از آن باقي است. 
   فرصت سه روزه

پرسپوليس، استقلال، نفت تهران و تراکتورسازي 
نماينده هاي اي��ران در رقابت هاي ليگ قهرمانان 
آسيا هستند که تا 9 آبان فرصت دارند تا با ارسال 
مدارکشان به AFC مجوز حرفه اي کسب کنند و 
اصلي ترين مسئله براي کس��ب اين مجوز و جواز 
حضور در بازي ه��اي ليگ قهرمان��ان، پرداخت 

بدهي هاي مالي هنگفتي اس��ت ک��ه روي دوش 
اين باش��گاه ها قرار دارد. مس��ئله اي که فتاحي، 
مس��ئول کميته مسابقات س��ازمان ليگ تأکيد 
مي کند فرصت زيادي نيز براي پرداخت آن وجود 
ندارد: »مشکلات نمايندگان کشورمان در ليگ 
قهرمانان جدي است، چراکه کنفدراسيون فوتبال 
آسيا چندين بار به باشگاه ها هش��دار داده است. 
باشگاه هاي استقلال، پرسپوليس و تراکتورسازي 
برخي از مش��کلات خود را برط��رف کرده اند، اما 
بدهي هاي عمده برمي گردد به موضوع حق پخش 
که اصلي ترين مشکلات اين باشگاه ها در آسياست. 
پرسپوليس براي حضور در ليگ قهرمانان آسيا بايد 
حدود 3 ميليارد و استقلال حدود 4 تا 5 ميليارد از 

بدهي شان را تا سه روز آينده تسويه کنند.«
   نگرانی پرسپوليس، بي تفاوتي استقلال 
مسئله آنقدر جدي و فرصت کم است که طاهري، 
مديرعامل پرسپوليس روز گذشته جلسه اي فوري 
با معاونان اقتص��ادي و حقوقي خود براي تعيين 
تکليف بدهي هاي جاري باش��گاه پرس��پوليس 
در پرونده هايي که از س��وي فيفا محکوم ش��ده، 
برگزار مي کند تا بتوانند ظرف 4۸ ساعت آينده 
آنها را ح��ل و فصل کنن��د، چراک��ه در غير اين 
صورت باشگاه پرسپوليس با مشکل عدم شفافيت 
مالي روبه رو مي شود و نمي تواند مجوز حرفه اي 

کنفدراسيون فوتبال آسيا را براي حضور در ليگ 
قهرمانان فصل آينده کسب کند. استقلالي ها اما 
خيلي به تکاپو نيفتاده اند، شايد چون صحبت هاي 
چند روز قبل تاج در خص��وص حذف اين تيم از 
رقابت هاي ليگ قهرمانان آسيا که سپس تکذيب 
ش��د، چيزي جز واقعيت نبود. واقعيتي که مانع 
از تلاش و تکاپوي اين باش��گاه براي حل مشکل 
شده است، اما جالب تر از اين بي تفاوتي مسئولان 
استقلال، اظهارنظر زماني عضو هيئت مديره اين 
باشگاه اس��ت: »طبق گزارش افتخاري، مشکلي 
وجود ندارد و مسائل مربوط به بازي هاي آسيايي 
حل شده و امکان حذف استقلال از ليگ قهرمانان 
وجود ندارد. کاره��اي لازم انجام ش��ده، حالا يا 
بدهي ها را پرداخ��ت يا تفاهم کرده ان��د.« البته 
زماني توضيحي نمي دهد که اين بدهي ها چطور و 
چگونه پرداخت شده وقتي او به عنوان عضو هيئت 

مديره اطلاع درستي از آن ندارد!
   سازمان هاي بالادستي بايد کمك کنند

 ناکارآمدي مديران يک بار ديگر فوتبال ايران را 
در معرض خطري جدي ق��رار داده، اما هنوز هم 
مسئولان در پي پنهان کاري هستند، هرچند که 
تاج خيلي اميدوار نيست استقلال به ليگ قهرمانان 
آسيا برسد. با وجود اين اما سهيل مهدي، مسئول 
کميته مجوز حرفه اي سازمان ليگ مي گويد که 

نبايد ميزان بدهي استقلال و پرسپوليس اعلام 
مي شد: »با ش��رايطي که باش��گاه هاي ما دارند، 
بايد واقعاً از مديران عامل استقلال، پرسپوليس 
و تراکتورسازي قدرداني ش��ود. آنها حدود 15 تا 
20 ميليارد تومان براي پرداخت بدهي ها هزينه 
کرده اند، آن هم در ش��رايطي که اين باشگاه ها از 
حق پخش محرومند. اين مديران گناهي نکرده اند 
و وارث بدهي هاي قبلي هستند که حالا بايد آنها را 
پرداخت کنند. اميدواريم سازمان هاي بالادستي 
اين باشگاه ها در دو روز باقيمانده همکاري لازم را 
داشته باشند تا از اين حلقه بسته نجات پيدا کنند. 
با اين حال نبايد رقمي از سوي مسئولان سازمان 
ليگ اعلام مي ش��د، چراکه اين مس��ئله تعهد و 
مسئوليت مي آورد، اما در هر صورت باشگاه هاي 
ايراني تا پايان وقت اداري دوش��نبه براي ارسال 
مدارکشان زمان دارند که اميدوارم موفق شوند و 

اتفاق بدي رخ ندهد.«
  مشكل دقيقه نودي 

البته اين مش��کل مربوط به ديروز و امروز نيست.  
AFC مدت هاس��ت س��ختگيري ب��راي صدور 
مجوز حرفه اي باش��گاه ها را آغاز کرده و هش��تم 
آبان آخرين فرصتي بود که به تيم هاي ايراني داد 
تا بخشي از بدهي هايش��ان را پرداخت کنند. در 
واقع تابستان امسال بود که هشدارهاي جدي به 
باشگاه هاي ايراني بابت پرداخت بدهي هايشان و 
کسب مجوز حرفه اي داده ش��ده بود. شهريورماه 
بود که کنفدراسيون آس��يا بايد رأي نهايي خود 
در مورد تيم ه��اي ايراني را صادر مي ک��رد، اما در 
مذاکرات و رايزني هاي رئيس فدراس��يون فوتبال 
با مس��ئولان AFC فرصتي دو ماه��ه در اختيار 
تيم هاي پرس��پوليس و اس��تقلال قرار گرفت تا 
مشکلات خود را حل و بدهي هايشان را پرداخت 
کنند، اما بار ديگر پش��ت گوش انداختن مسائل 
باعث شد تا کار به دقيقه 90 کشيده شود و حالا تنها 
دو روز براي مقابله با معضلي که مي تواند ضربه اي 
مهلک به فوتبال باشگاهي ايران بزند و باعث حذف 
آنها از جريان رقابت هاي ليگ قهرمانان آسيا شود، 
زمان باقي است اما آيا پرسپوليس، استقلال و حتي 
تراکتور سازي و نفت که طي اين دو ماه نتوانسته اند 
اقدامي انجام دهند و مشکلي را حل کنند، مي توانند 
در دو روز باقي مانده بدهي هاي خود را صاف کنند و 
مانع حذف ناباورانه از ليگ قهرمانان آسيا شوند؟ اين 
سنگ براي باشگاه هاي بدهکار ايراني خيلي بزرگ 
است. خصوصاً که پرسپوليس حالا علاوه بر آن چند 
ميلياردي که سازمان ليگ مي گويد،  چند پرونده 
همزمان ديگر هم دارد که بار مالي زيادي را روي 
دوش اين باشگاه مي گذارد که يکي از جديدترين 
آنها به داستان طارمي و انتقال کذايي او به باشگاه 

ريزه اسپور ترکيه برمي گردد. 

 بيت المال را خرج نشاط جوانان كنيد 
نه عياشي فوتبالي ها!

شايد خيلي تکراري باشد و تکرار مکررات، اما اتفاقاتي در فوتبال مي افتد 
که بار ديگر بايد به سر خط برگشت و پرسيد اين همه هزينه ميلياردي 
که نه نظارتي بر آن است و نه خروجي  مشخصي در ورزش کشور دارد، 
چه نفعي و چه س��ودي براي جامعه دارد که اينقدر برخي از مديران، 
بازيکنان و مربيان براي آن سر و دس��ت مي شکنند و کاسه هايشان را 
جلوي هوادار و دولت دراز مي کنند؟ مگر جز فساد، فساد و فساد، فوتبال 
باشگاهي در ايران خروجي ديگري داشته است؟ سال هاست باشگاه هاي 
ايراني در آسيا درجا مي زنند و نزديک به س��ه دهه از آخرين قهرماني 
يک باشگاه ايراني در آسيا مي گذرد. آنقدر پول هاي بي حساب و کتابي 
که نظارتي هم بر آن نيست از بيت المال به جيب اهالي فوتبال رفته که 
سال به سال بدون هيچ ضابطه اي صفرهاي قراردادهايشان بالا مي رود. 
وقتي نمي توانند اين هزينه هاي افسارگسيخته را از جيب مردم و دولت 
بردارند، نتيجه  اش مي شود بدهي هاي هنگفتي که روي دست باشگاه ها 
مي ماند، بدهي هايي که به خاطر آن امروز کنفدراس��يون فوتبال آسيا 
به تيم هاي ايراني حاضر در آسيا اولتيماتوم داده که اگر نتوانند تا چند 
روز ديگر آن را تسويه کنند بايد قيد حضور در ليگ قهرمانان را بزنند و 

فدراسيون فوتبال بايد تيم هاي جايگزيني را به  AFC معرفي کند. 
اين بدهي هاي کلان ميراث همان قراردادهاي بي ضابطه و بي منطقي 
است که مديران باش��گاه ها پاي آن را امضا کرده اند تا بار ديگري روي 
دوش بيت الم��ال بيندازند، مديران��ي که مدير هزينه هس��تند و تنها 
هنرش��ان خرج کردن اس��ت، مديراني که با قرارداد با اسپانسرهايي 
که نقش دلال را ب��ازي مي کنند، پول هاي کلاني را ماهانه از حس��اب 
هواداران به حس��اب باش��گاه مي ريزند و آن را صرف نقد کردن چک 
قرارداد فوتباليست هايي مي کنند که ارزش يک هزارم قراردادي را که 
مي بندند، هم ندارند! وقتي هم که کم مي آورند و خرج و هزينه شان با 
هم نمي خواند، بدهي روي بدهي باشگاه است که تلنبار مي شود و مثل 
امروز بايد با تحميل هزينه هاي چندده ميلياردي ديگري بر بيت المال، 
بار ديگر محتاج کندن از بيت المال و مردم ش��وند و باز هم اين مردم و 
هواداران هستند که بايد جور س��وء مديريت هاي مديران باشگاهي را 
بکشند. آن هم در زمانه اي که مشکلات اقتصادي مردم بيداد مي کند و 
سفره هاي آنها کوچک تر، آن سو اما انگار خبري از کوچک شدن سفره 
فوتبالي ها از بيت المال نيس��ت و با حاتم بخشي وزارت ورزش و وزارت 
صنايع و خودروسازان، اين سفره از حساب بيت المال هر روز بزرگ تر 

و گسترده تر مي شود. 
در چنين شرايطي قابل پيش بيني بود که از يک سو طاهري و از سوي 
ديگر افتخاري، مديران س��رخابي هاي پايتخت با آس��مان و ريسمان 
بافتن در روزهاي پيش رو با مصاحبه هاي مظلومانه از دولت بخواهند تا 
بار ديگر دست در جيب بيت المال کند تا بدهي هايي که از سوءمديريت 
مديران باش��گاه ها آب مي خورد را پرداخت کند تا نکن��د مردم ايران 
از عدم حضور تيم هاي محبوبش��ان در آس��يا از زندگي زده شوند! به 
خصوص که برخي بارها براي توجيه هزينه هاي چندصد ميلياردي از 
بيت المال، فوتبال را عامل شادي و نشاط جوانان عنوان مي کنند تا با 
اين حربه دولت را مجبور به سراريز کردن پول به فوتبال کنند، ورزشي 
که با نگاهي به حاشيه ها و فسادهاي گسترده اي که در آن رخ مي دهد، 
مي توان دريافت که هزينه هاي چندده ميلياردي از بيت المال نه تنها 
شادي و نشاط جامعه را به همراه نداشته، بلکه تنها سبب شده تا بخش 
کوچکي از اهالي فوتبال بدون هيچ گونه زحمت و تلاشي، راه صد ساله 
را يک شبه طي کنند، آن هم از جيب هواداران و بيت المال، بدون اينکه 

هيچ سودي براي هوادار و البته جامعه داشته باشند. 
در چنين شرايطي روزي بايد جلوي اين فساد را گرفت، بايد روزي جلوي 
هزينه هاي بي ضابطه فوتبال را گرفت و بيت المال را که حق تک تک همه 
آن هواداراني است که از شب تا صبح براي تماشاي يک مسابقه فوتبال 
پشت در ورزشگاه مي خوابند، در جاي درست و به جا هزينه کرد، اگر 
مي خواهند اين پول کلان در فوتبال هزينه شود، هزينه استعدادهاي 
ناب و رده هاي پايه و ساختن ورزشگاه ها شود تا تعداد بيشتري از جوانان 
کشورمان بتوانند به قول برخي مدافعان هزينه هاي چندصد ميلياردي 
از بيت المال، بانشاط ش��وند و از گزند آسيب هاي اجتماعي دور بماند، 
نه اينکه اين پول هاي ميلياردي که گفته مي شود سالانه بالغ بر 230 
ميليارد است مانند امروز خرج فساد و شب  زنده  داري هاي فوتبالي هاي 
تازه به دوران رسيده اي شود که برايشان فوتبال نه عشق و تعصب، بلکه 

بهانه اي براي عياشي و دور دورهاي شبانه است. 
در چنين شرايطي به نوش��ته يکي از خبرگزاري ها »اين 230 ميليارد 
تومان اگر دلسوزانه و درس��ت هزينه مي ش��د چه خدمات عمومي و 
فرهنگي که نمي شد با اين مبلغ ارائه کرد. با يک حساب و کتاب کوچک 
مي توان به نتايج عجيبي دس��ت يافت. با اين مبلغ مي شد بيمارستان 
200 تختخوابي بس��يار مدرن س��اخت که مردم از آن استفاده کنند. 
با همين مبلغ مي شد چندين مدرس��ه خوب و مجهز ساخت يا براي 
چندصد نفر اشتغال ايجاد کرد.« هرچند به گفته برخي ها، آنقدر منافع 
برخي مديران با اين حيف و ميل بيت المال در فوتبال گره خورده که در 

چنين وضعيتي، رخت بربستن فساد از فوتبال سرابي بيش نيست!

6 مدال كاراته براي رده ششم رده هاي سني جهان
در پايان روز س��وم از رقابت هاي کاراته قهرماني رده هاي سني جهان، 
تيم کشورمان با کسب شش مدال طلا، نقره و برنز به مکان ششم جدول 
رده بندي صعود کرد. باربد صداقت در وزن 7۶- کيلوگرم به نشان طلا 
دست يافت. مجيد نيکوهمت در وزن 7۶+ کيلوگرم نقره گرفت و قاسم 
خوبرو هم در وزن ۶1- کيلوگرم نشان برنز را تصاحب کرد. تيم کاتاي 
دختران هم با ترکيب يگانه شهپري، گلناز شاهزيدي و عرفانه مساح به 
نشان برنز دست يافتند. حديثه جمال و احمدرضا محمودي نيز در روز 

نخست مدال برنز کاتا را به دست آورده بودند. 

 چهارمي آسيا در اولين حضور رسمي 
شاهکار بانوان ايران بود

اولين حضور رس��مي دختران بسکتباليست کش��ورمان در تورنمنتي 
بين المللي با مقام چهارمي همراه بود، عنواني درخور که مستحق توجه 
و برنامه ريزي هاي هرچه بيشتر است. در اين سال ها تلاش هاي زيادي 
براي گرفتن تأييديه لباس بانوان از فدراسيون جهاني انجام شد و سرانجام 
هم اين پيگيري ها نتيجه داد. حالا بانوان بسکتباليست مسلمان بدون 
دغدغه در ميادين مختلف حضور پيدا مي کنند و اين مس��ئله بهترين 
فرصت است تا ما نيز توانايي هاي خود را در بخش بانوان ثابت کنيم. اعزام 
تيم دختران به مسابقات زير 1۶ ساله هاي آسيا اتفاق مهمي در بسکتبال 
بانوان محسوب مي شود. بايد به اين مسئله توجه داشت که اين اعزام پس 
از 37 سال دوري از رقابت ها انجام شده و ملي پوشان باانگيزه کشورمان 
عملاً تجربه اي براي رقابت با رقبا نداشتند. با وجود اين بسکتباليست هاي 
ايراني دست از تلاش نکش��يدند و در مقابل حريفاني که سابقه طولاني 
حضور در رقابت هاي مختلف را داشتند، تمام توان خود را به کار گرفتند. 
در آخرين بازي نيز تيم بسکتبال نوجوانان با اختلاف اندک نتيجه را به 
تيم قزاقس��تان واگذار کرد تا عنوان چهارمي اولين دستاورد بسکتبال 
بانوان ايران در عرصه بين المللي به دست آيد. فراموش نکنيم که هميشه 
اولين حضور براي هر تيمي دش��واري هاي خاص خ��ود را دارد به ويژه 
اينکه با توجه به حجاب اسلامي و لباس هاي جديد بانوان جو عجيبي بر 
رقابت ها حاکم بود. با اينکه در اين سال ها موانع زيادي سر راهمان وجود 
داشته، اما بانوان هرگز نااميد نشدند و نمي شوند. به خصوص اينکه در سال 
آينده ميلادي نيز دو رقابت مهم در عرصه بانوان وجود دارد، بازي هاي 
قهرماني زير 1۸ سال آسيا و رقابت هاي غرب آسيا. به همين دليل بايد با 
جديت هرچه بيشتر به تلاشمان ادامه دهيم و طبق برنامه ريزي ها پيش 
برويم. بدون شک بسکتبال زنان ايران براي رسيدن به جايگاه واقعي خود 
نيازمند پشت سر گذاشتن پروسه اي چند ساله است و اين موضوع تنها از 

طريق برنامه ريزي و صبر و حوصله به ثمر مي نشيند.

13 |  1439 صف��ر   9  |  1396 آب��ان   7 | روزنامه جوان |  شماره 5224 یک ش��نبه 

  چـهـره ها 

88498432سرویس ورزشي

ترامپ!  در امريکا هم مي گويند خليج فارس
خليج فارس نامي ماندگار و ثبت و ضبط 
شده در خاطر تمام مردم دنياست، حالا 
بگذريم که طي چند سال گذشته برخي 
ياو ه گويان س��عي در تحري��ف تاريخ و 
حقيقت دارند. احسان حدادي، قهرمان 
پرتاب ديسک کشورمان در اظهارنظري 
جالب در اين خصوص مي گويد: »در امريکا وقتي با مردم صحبت 
مي کنم برخ��لاف حرف هاي ترام��پ همه نام خلي��ج فارس را 
در خاطر دارند ن��ه چيز ديگري، آنها به اين ن��ام اقرار مي کنند و 
مي گويند ترام��پ چيزي نمي فهمد. م��ردم امريکا خليج فارس 
را تنها با همين اسم مي شناس��ند و نام ديگري براي آن متصور 
نيستند. به نظر من مهم مردم امريکا هستند چون به قول خود 

آنها ترامپ چيزي نمي فهمد.«

در اتاق عمل هم پاسخگوي دربي بودم
داور دربي شدن حاشيه هاي خاص خودش 
را دارد، حاش��يه هايي که تا مدت ها دست 
از سر داور برنمي دارد. بيژن حيدري، داور 
دربي ۸5 حالا اين حواشي را خيلي بهتر از 
قبل درک مي کند. او مي گويد: »مثل همه 
داوران دوست داش��تم دربي را سوت بزنم، 
طبيعي است که استرس داشتم، چون نمي خواستم با يک تصميم 
اش��تباه باعث ناراحتي يک تيم و هوادارانش ش��وم. بعد از بازي هم 
پيام هاي زيادي دريافت کردم، اما هيچ کدام توهين آميز نبود. جالب 
اينکه بعد از بازي به همه جواب دادم از آش��نايان و فاميل بگيريد تا 
بيماران اتاق عمل و همکارانم در بيمارستان، همه هم مي پرسند آيا 
فلان بازيکن توهين کرد؟! مهم اين است که سرمربيان دو تيم از قضاوتم 

تشکر کردند و من هم از آنها بابت همکاريشان تشکر مي کنم.«

شيوا نوروزي

اودت آقاجاني/ کارشناس بسکتبال بانوان

سعيد احمدیان

ستاره هاي اينترميلان با تولدو در راه ايران
ستارگان اينترميلان ايتاليا  با محوريت اسطوره آرژانتيني خود خاوير زانتي، 
فرانچسکو تولدو و ستارگان نامي سال هاي نه چندان دور اين باشگاه، حالا چند 
سالي است که با انجام بازي هاي خيريه و عام المنفعه در نقاط جهان به ميدان 
مي رود. اين تيم پس از مذاکره چندين ماهه باش��گاه هنرمندان ايران براي 
برگزاري مسابقه اي خيريه بين ستارگان فوتبال ايران و ستارگان اينترميلان 
قرار است به زودي در ايران به ميدان برود. فرانچسکو تولدو، دروازه بان سابق 
تيم ملي ايتاليا و اينترميلان گفته است: »تماشاي بازي ستارگان آث ميلان 
و پرس��پوليس و مهمان نوازي مردم خونگرم کشور شما، هم من و هم ساير 

ستارگان اينتر را براي حضور در اين ديدار خيريه ترغيب کرد.«

فرصت دو روزه براي پرداخت 8 ميليارد از بيت المال
شمارش معكوس براي حذف نماينده هاي ايران از ليگ قهرمانان آسيا

ايران نايب قهرمان بسکتبال با ويلچر آسيا شد
تيم بسکتبال با ويلچر مردان ايران به مقام نايب قهرماني رقابت هاي آسيا دست يافت. ديدار نهايي اين 
مسابقات ديروز در چين برگزار شد و دو تيم ايران و اس��تراليا برابر هم قرار گرفتند که در نهايت اين 
استراليايي ها بودند که با حساب ۸0 بر 54 موفق به شکست تيم سختکوش ايران شدند تا ملي پوشان 
کشورمان به سکوي دوم آسيا قناعت کند. مردان بسکتبال با ويلچر ايران در اين مسابقات ابتدا تيم هاي 
عربستان، نيوزيلند و تايلند را در مرحله گروهي از پيش رو برداشتند و به عنوان تيم نخست گروه صعود 
کردند، آنها سپس چين ميزبان رقابت ها را پشت سر گذاشتند و بعد از آن هم با غلبه بر ژاپن راهي ديدار 
نهايي شدند. در پايان اين رقابت ها تيم هاي ايران، استراليا، ژاپن و کره موفق به کسب سهميه حضور 
در مسابقات جهاني 201۸ آلمان ش��دند. در کنار اين رقابت ها، مسابقات قهرماني بسکتبال با ويلچر 
بانوان هم برگزار شد که در اين بخش برخلاف مردان، تيم بانوان ايران با قبول شکست هاي سنگين 
همه را متعجب کرد. دو شکست سنگين 10۸ بر ۸ و 10۸ بر 4 مقابل چين باعث تعجب همگان شد، 

شکست هايي که حتماً فدراسيون جانبازان و معلولين بايد پاسخگوي علل به وقوع پيوستن آن باشد.

دختران محجبه ايران روي سکوي چهارم بسکتبال آسيا
دختران بسکتباليست ايران با کسب مقام چهارم به کار خود در رقابت هاي قهرماني زير 1۶ سال آسيا 
پايان دادند.  عصر ديروز تيم بسکتبال دختران کشورمان در ديدار رده بندي برابر قزاقستان قرار گرفت 
و در نهايت با حساب ۶1 بر 47 مغلوب حريف ش��د تا در عين شايستگي از رسيدن به سکو باز بماند. 
دختران بسکتبال ايران که در بازي هاي قبل با درخشش فوق تصور توانمندي هاي خود را به حريفان 
آسيايي نشان داده بودند در اين ديدار هم خوب ظاهر شدند، اما به رغم تلاشي که از خود نشان دادند 
موفق به شکست حريف نشدند. کسب مقام چهارمي اين تيم در آسيا از آن جهت قابل تأمل است که 
بانوان بسکتبال ايران بعد از سال ها انتظار به سبب تأييد نشدن پوشش اسلامي شان، امسال موفق به 
حضور در يک تورنمنت بين المللي شدند و در اولين حضور خود ثابت کردند که حتي با پوشش کامل 
هم مي  توانند مقابل قدرت هاي درجه اول آسيا بايستند و پيروز از ميدان خارج شوند. در جريان ديدار 
روز گذشته فاطمه قزويني با کسب 20 امتياز، ستاره تيم ايران بود. ضمن اينکه زينب غفاري و آيدا 

غلام محمدي از بازيکنان تأثيرگذار ايران در اين مسابقه بودند.

رستمي غايب وزنه برداري در امريکا؟ فریدون حسن
   وزنه برداري

همان طور که تصور مي شد غيبت سؤال برانگيز کيانوش رستمي در رکوردگيري تيم ملي وزنه برداري 
با انتقادات زيادي روبه رو شد، به خصوص اينکه بلافاصله بعد از انجام رکوردگيري نام اين وزنه بردار 
در ليس��ت نهايي تيم ملي براي اعزام به رقابت هاي جهاني امريکا هم اعلام شد. کيانوش رستمي 
مدت هاست که با مماشات فدراس��يون وزنه برداري به صورت جداگانه و دور از اردوهاي تيم ملي 

تمرين مي کند و جالب اينکه به رغم پنهان کاري فدراس��يون خودش در اين خصوص اين مسئله را 
فرياد مي زند که من تنها هستم. با اين حال قصه غيبت در رکوردگيري نهايي اردوي بابل چيز ديگري 
بود. حالا خبر مي رسد که احتمال دارد نام کيانوش رستمي از فهرست تيم ملي خط بخورد، البته 
شنيده ها حاکي از آن است که ويزاي او براي سفر به امريکا به مش��کل خورده، مسئله اي که از 

سوي خود کيانوش رستمي هم تأييد شده است. او مي گويد: »به من و برادرم اعلام کرده اند که 
بايد براي دريافت مجدد ويزا به دوبي برويم. اين مسئله براي من در اين مرحله از آماده سازي 

استرس زاس��ت.« البته جداي از اين مس��ئله و بهانه، يک موضوع ديگر هم هست و آن 
اينکه گفته مي شود علت اصلي غيبت رستمي در رکوردگيري، قابل قبول نبودن 
رکوردهاي او و پايين بودن ميزان آنها براي حضور در رکودگيري بوده اس��ت. در 

حالي که بحث ماندن يا نماندن نام کيانوش رستمي در ليس��ت تيم ملي داغ است، دو اظهارنظر 
متفاوت علي مرادي، رئيس فدراس��يون وزنه برداري در اين خصوص فضا را بيشتر از قبل به هم 
ريخته است. او ديروز در گفت و گو با تسنيم اعلام کرد: »اينکه کيانوش رستمي در رکوردگيري 
شرکت نکرده، تبعيض نيست چراکه اين ديدگاه شوراي فني، سرمربي و کادر فني تيم ملي است. 
بابت ويزا هم به او اعلام کرديم که مدارک ناقص خود و ب��رادرش را آماده کند و براي صدور 
ويزاي مجددش آماده رفتن به دوبي شود.« مرادي چند دقيقه بعد در گفت وگويي که با 
ميزان انجام داد، ضمن تکرار صحبت هاي قبلي خود يک جمله پرحاشيه هم عنوان 
کرد.  رئيس فدراس��يون وزنه برداري در اين گفت وگو اعلام کرد: »کيانوش رستمي 
بايد مدارکي ارائه کند که پس از مسابقات قهرماني جهان به ايران بازمي گردد.« آنچه 
مسلم است اينکه وضعيت وزنه بردار مدال آور تيم ملي ايران، اين روزها پيچيده است و 
حرف هاي علي مرادي نيز به جاي آرام کردن اوضاع، تنش ها را بيشتر کرده، چراکه حالا 
همه از خود مي پرسند آيا قرار نيست رستمي به ايران برگردد يا اينکه اصلًا چرا مشکل 

ويزا فقط براي او به وجود آمده است؟!
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